
Zápisnica  

zo zasadnutia Komisie životného prostredia, dopravy, výstavby a poľnohospodárstva pri Obecnom 
zastupiteľstve Obce Trnovec nad Váhom, konaného dňa 7. februára 2024 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 
Program:  
 

1. Otvorenie 
2. Návrh na zmeny a doplnky územného plánu obce 

3. Obchodná verejná súťaž na prenájom rod. domu v Hornom Jatove 

4. Zámer predaja majetku – klub dôchodcov 

5. Žiadosť o odkúpenie pozemku vo vlastníctve obce 

6. Deň Zeme 2024 

7. Diskusia 

8. Záver 

 
 

K bodu 1 
 
Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie životného prostredia, dopravy, výstavby a 
poľnohospodárstva, ktorý pozdravil a privítal prednostku obecného úradu a prítomných členov 
komisie. Program a materiál bol členom doručený, predseda komisie navrhol rozšíriť ho o bod č. 6 – 
Deň Zeme 2024. 
 
K bodu 2 
 
Predsedajúci požiadal o doplnenie informácií k návrhu na zmenu územného plánu starostu obce. 
Mgr. Berecz uviedol, že návrh vychádza z požiadaviek právnických a fyzických osôb, 
najdiskutovanejšie sú návrhy spoločnosti Duslo, a. s., fotovoltická elektráreň a veterný park, tie sú aj 
najproblematickejšie. Keď rokovali so zástupcami spoločnosti, zhovárali sa o tom, že pokiaľ sa budú 
robiť zmeny a doplnky, zastupiteľstvo musí návrhy schváliť, aj preto sa dnes nimi zaoberáme na 
zasadnutí komisie, aby členovia mohli vyjadriť stanovisko k jednotlivým návrhom. Zástupcovia 
spoločnosti Duslo prídu aj na zasadnutie zastupiteľstva odprezentovať svoje zámery, priestor na 
otázky teda bude aj tam, dnes je na členoch komisie, aby povedali, ktoré návrhy sú podľa nich 
priechodné a ktoré nie. 
 
Prvá je bývalá skládka odpadu, potom InVest, kde žiadajú zmeniť využitie plôch pri areáli, AI Bios 
a Reality Holding požiadal o zmenu na skladové hospodárstvo, to je územie pri budúcom obchvate. 
Ďalej je opäť návrh Duslo, a. s. – veterný park, obyvatelia časti Nový Dvor postavili domy na rekreáciu 
a teraz ich chcú mať ako rodinné domy na bývanie, znova Duslo a fotovoltická elektráreň, Zdroje 
Zeme žiadajú zmenu územia v Hornom Jatove. Prednostka ukázala jednotlivé návrhy na mape, potom 
pokračovala, každý vie, kde sa nachádza bývalá regulovaná skládka tuhého odpadu, Duslo chce 
zosúladiť stav, ktorým je ekostabilizačná zeleň a zapísať ju ako skládku a doplniť funkciu zásobovanie 
energiami, zrejme do budúcnosti. Druhý návrh dal InVest, ktorý chce rozšíriť svoj areál smerom 
k Nitrianskej ceste, na tejto ploche plánuje Duslo vybudovať stanicu zeleného vodíka a InVest chce 
plochy zmeniť na plochy pre skladové hospodárstvo. AI Bios a Reality Holding žiadajú preklasifikovať 
pozemky pri budúcom obchvate z ornej pôdy na skladové hospodárstvo. Žiadosti si podali aj 
obyvatelia, Ing. Hlavatý má v Novom Trnovci cvičisko a chce to zmeniť na plochy na bývanie, je to na 
zvážení členov komisie, či budú s touto zmenou súhlasiť. Ďalej je tu znova Duslo, veterný park, tam sú 
vyčlenené miesta pre turbíny aj s prístupovými cestami. Návrh prídu odprezentovať, ale vyšlo nové 
metodické usmernenie, ktoré zakazuje stavbu takých vysokých turbín menej ako 3 km od ľudských 
obydlí. Starosta doplnil, že sa zhováral s Ing. Bicekom, ktorý prízvukoval, že hlavný hygienik vydal 



takéto usmernenie, ale zástupcovia investora sa vyjadrili, že ak by museli znížiť výšku jednotlivých 
turbín, namiesto 6 ks by museli umiestniť 20 – 30 turbín. Mgr. Vargová doplnila, že ide práve o to, 
aby obec teraz zadefinovala, čo povolí a čo nie. R. Hrabovský sa vyjadril, že pokiaľ ide o RSTO, nemá 
námietky, aspoň bude priestor rekultivovaný. Prednostka pokračovala, obyvatelia časti Nový Dvor 
tam postavili domy, časť z nich je na bývanie a časť na rekreáciu, chceli by to zmeniť. PaedDr. Suba, 
PhD. sa spýtal, či túto zmenu požadujú p. Hučko alebo Ing. Horváth, prednostka odovedala, že 
o zmenu požiadala p. Gofjarová. Pokračovala, je tu návrh na vybudovanie fotovoltickej elektrárne na 
Amerike II a čerpacej stanice zeleného vodíka pri areáli Duslo. Poslednú žiadosť si podali Zdroje 
Zeme, majú tam prístupovú cestu, ktorú by chceli začleniť do návrhu. Plánujú v budúcnosti vybudovať 
aj líniovú stavbu, plynovod. Ďalej sú tu požiadavky obyvateľov R. Hrabovského a obyvateľov 
bývajúcich oproti nemu, tam na základe odporúčania spracovateľov sa bude návrh riešiť 
samostatnými štúdiami a následne cez zmeny a doplnky č. 3. PaedDr. Suba, PhD. sa spýtal, či sa to 
bude týkať aj JUDr. Vága, prednostka odpovedala kladne. Predsedajúci poďakoval za analýzu 
a požiadal členov komisie, aby sa vyjadrili. R. Hrabovský uviedol, že jemu veterné turbíny prekážajú, 
ale fotovoltická elektráreň nie. M. Tóth bol rovnako proti veternému parku, pokiaľ ide o fotovoltickú 
elektráreň, spýtal sa, či sa bude zeleň v okolí tiež likvidovať, prednostka mu odpovedala, že zeleň na 
odkalisku bude odstránená, čo bude so zeleňou v okolí, to je otázka pre zástupcov investora, ktorí 
v pondelok prídu na zastupiteľstvo. Možno by bolo lepšie zeleň ešte rozšíriť, aby vznikla bariéra 
medzi fotovoltickou elektrárňou a domami. M. Tóth uviedol, že Ing. Hlavatý na komisii finančnej 
spomenul, že tam vznikne púšť, prednostka odpovedala, že odkalisko vyčistia, ale ostatný porast 
nemajú dôvod vyrúbať, nech sa spýta v pondelok zástupcov spoločnosti Duslo. M. Tóth pripomenul, 
že práve z poznámky Ing. Hlavatého vznikla diskusia o zmene mikroklímy, starosta mu odpovedal, že 
sa na to tiež pozrel, lebo ho táto poznámka zaujala. Zistil však, že lokálne môže dôjsť k zvýšeniu 
teploty, ale keď je v lete 40 stupňov, nikto to mierne zvýšenie ani nepocíti, panely najlepšie fungujú 
pri 25 stupňoch a zeleň to ochladzuje. Dodal ešte, že keď sa budovala fotovoltická elektráreň pri 
Hornom Jatove, nikto neriešil zmenu mikroklímy s obyvateľmi Nového Trnovca. Na základe 
odporúčania finančnej komisie rozniesli zamestnanci obce letáky do domácností, v ktorých sa 
občanov pýtali, či súhlasia s vybudovaním fotovoltickej elektrárne, nepozeral sa, či prišlo niečo aj 
dnes, ale zatiaľ je stav taký, že 10 ľudí je za a 7 proti. PaedDr. Suba, PhD. uviedol, že na názor ľudí sa 
netreba veľmi spoliehať, niekedy sami nevedia, čo chcú. je to rizikové územie, na ktorom vznikali 
požiare, je tam vyschnutá tráva a čierny popolček, zahrieva sa to. Ing. Hlavatého posielal, aby sa tam 
išiel pozrieť, je to podobné ako skládka Niklovej huty Sereď, šťastie, že je umiestnené nižšie ako 
hrádza. Pre líšky je to raj, sú tam diviaky, hniezdia tam aj vtáky, ale vychovať potomstvo tam nemajú 
šancu. Fotovoltická elektráreň je podľa neho dobré riešenie, bude to čisté a oplotené, nebolo by 
ekologické, keby sa vyrúbali stromy v okolí, ale možno sa výsadba odborne obnoví a vysadia sa tam 
vhodné dreviny. Predseda komisie dodal, že proti turbínam bojoval už pred 15 rokmi, ale na druhej 
strane tlačí na ne Európska únia, je choré, že to považujú za zelenú energiu, keď nikto nevie, ako sa 
po uplynutí životnosti budú likvidovať. Osobne je proti tomu, ale chápe aj investora. Máme 
europoslancov a eurokomisiu, tí to schválili a sú na to dotácie. Vyrába sa z toho čpavok, vodík by 
získavali elektrolýzou vody a nie štiepením plynu. R. Hrabovský spresnil, že by sa použil aj plyn, to je 
základná surovina, štiepením a vypieraním plynu sa oddeľujú jednotlivé zložky, jednou z nich je síra, 
druhou vodík. PaedDr. Suba, PhD. sa spýtal, v čom je teda ekologický prínos, starosta odpovedal, že 
sa minie menej plynu. Ing. Vižďáková uviedla, že ani všetci pracovníci Dusla nie sú za veternú 
elektráreň, vyjadrili sa, že si myslia, že to neprejde.  
 
Predseda pokračoval, pokiaľ ide o žiadosť Ing. Hlavatého, cvičisko pre autoškolu zasahuje do 
poľnohospodárskeho areálu, do obchodných plôch a je tam možno jeden rodinný dom, plochu 
zrejme už nepotrebuje a keď ju preklasifikuje, získa na hodnote. Prednostka dodala, že aj 
spracovatelia sa vyjadrili, že k takýmto zmenám bude mať hygiena výhrady, že to zamietnu. 
Predsedajúci navrhol zaujať neutrálne stanovisko, komisia návrh vezme na vedomie a zastupiteľstvo 
rozhodne. Pokiaľ ide o Nový Dvor, ide podľa jeho skúseností o špekulácie zo strany investora, ktorý 
lacno kúpi a draho predá. Problém je aj v tom, že T. Hučko chová kone, Ing. Horváth sa postaral 
o vysporiadanie celého areálu, kde sa robia celoslovenské súťaže. Pomáhal aj p. Hučkovi, ktorý tam 
býva tri roky a teraz sa sťažuje, že mu streľba prekáža. Ak sa povolí táto zmena, strelnica zanikne, 
pokiaľ je to rekreačný areál, je to v poriadku, ale keď sa preklasifikuje, bude im strelnica prekážať. 
Mgr. Berecz predsedu komisie ubezpečil, že on tento návrh brániť nebude, lebo domy si postavili 



v lokalite, v ktorej už strelnica existovala. Ing. Vižďáková informovala, že v Šali bolo prekladisko, dal sa 
tam súhlas na výstavbu a prekladisko sa muselo premiestniť, lebo sa stále sťažovali. PaedDr. Suba, 
PhD. konštatoval, že keby začal rozoberať konkrétne prípady strelníc, ktoré zanikli, sedeli by tu 
členovia komisie niekoľko dní. Je to nekorektné voči pôvodným majiteľom, ale treba počítať s tým, že 
títo žiadatelia sú vytrvalí a budú podávať žiadosť opakovane, aby dosiahli svoj cieľ. Domy sú krásne, 
ale mali sa stavať niekde úplne inde. R. Hrabovský sa vyjadril, že povolenie bolo v roku 2013 vydané 
na ukážkové domy, na ten účel bolo vydané stavebné povolenie. Mgr. Berecz povedal, že nevie, ako 
to presne bolo, ale stavebný úrad ich skolaudoval ako rodinný dom, R. Hrabovský upozornil, že sa dá 
dokumentácia vyhľadať. Mgr. Vargová odpovedala, že požiadali o zmenu stavby pred dokončením 
a stavebný úrad súhlasil. Skúšali to aj teraz, ale nepochodili. Mgr. Berecz povedal, že aj teraz stavajú 
bez stavebného povolenia, bude tam vykonaný štátny stavebný dohľad a pokuta nebude malá. 
Nemajú vysporiadanú ani príjazdovú cestu. R. Hrabovský dodal, že tam nie je ani ulica, nechápe, ako 
to mohli skolaudovať, nie je to ani vyčlenené. Starosta odpovedal, že kolaudovali ako rekreačný 
objekt a prístup majú cez ten prvý dom, aspoň navonok, hoci v skutočnosti to tak nie je. R. Hrabovský 
sa spýtal, aké stanovisko dala finančná komisia, prednostka mu odpovedala, že nesúhlasia s veternou 
elektrárňou a pri fotovoltickej navrhli rozdať dotazníky. Pokiaľ ide o Nový Dvor, dohodli sa, že zistia 
na stavebnom úrade podrobnosti. R. Hrabovský opakoval, že treba pozrieť spis, hovorilo sa len 
o propagačných domoch, to bolo aj obdobie, keď vznikla fotovoltická elektráreň a nikto nevedel, ako. 
PaedDr. Suba, PhD. sa vyjadril, že je zarazený, že úradníčka stavebného úradu konala v rozpore so 
zákonom. Starosta súhlasil, aj obec má teraz zviazané ruky, lebo sa pýtajú, prečo jeden môže mať 
rodinný dom a druhý nie. 
 
Stanovisko – pri návrhoch obyvateľov postupovať tak, aby obec neprišla do rozporu s legislatívou  
 
K bodu 3  
 
Predseda komisie požiadal starostu o informácie, Mgr. Berecz uviedol, že obchodná verejná súťaž 
bude vyhlásená na prenájom rodinného domu v Hornom Jatove, má dve izby a kuchyňu, cca 50 
metrov štvorcových, komisia finančná odporučila prenajať za minimálnu sumu 53 eur, ale treba 
pripomenúť, že do tohto domu nikto už šesťdesiat rokov neinvestoval. Prenajať si ho chce vnuk 
pôvodných obyvateľov, zmluvu má do konca marca. 
 
Stanovisko – komisia odporúča vziať podmienky obchodnej verejnej súťaže na vedomie 
 
K bodu 4 
 
V tomto bode PaedDr. Suba, PhD. odovzdal slovo starostovi, ktorý uviedol, že ide o bývalý klub 
dôchodcov, budovu navštívil so statikom, ktorý povedal, že tam treba rozsiahlu investíciu, inak 
budova spadne. Nie je tam takmer žiadny pozemok, snáď dvojmetrový pás za budovou. Pôvodne sa 
plánovalo opraviť budovu a umiestniť tam ZO JDS a MO Csemadok, ale teraz sa pre tieto organizácie 
prerábajú priestory bývalej cukrárne. Pre obec ani nie je ideálne mať tri rôzne budovy, táto budova je 
nadbytočná a pokiaľ nechceme mať zbytočné náklady, je potrebné ju predať. Ing. Vižďáková sa 
spýtala, či sa nechystá rekonštrukcia bývalej fary, starosta odpovedal, že tam sa rieši zmena 
projektovej dokumentácie, obec budovu chce zrekonštruovať, ale to je obrovská investícia. Zatiaľ sa 
v Miestnom kultúrnom stredisku postupne prerába, robia to obecní zamestnanci, vždy určitú časť. 
Takto sa možno podarí postupne prerobiť celý kultúrny dom a na vonkajšie úpravy sa snáď podarí 
získať dotáciu. 
 
Stanovisko – členovia komisie súhlasia s návrhom na predaj budovy klubu dôchodcov 
 
K bodu 5 
 
Predseda komisie pokračoval žiadosťou o odkúpenie pozemku, ktorú podala Mgr. Takácsová. 
Starosta doplnil, že si chce odkúpiť dva metre široký pás z obecného pozemku, takéto žiadosti sa 
riešili už viackrát, žiadateľka chce ubrať z jestvujúcej zelenej plochy a rozšíriť svoj pozemok. PaedDr. 



Suba, PhD. uviedol, že sa tým stratí línia pozemkov, podľa neho nemá zmysel predávať. Starosta 
dodal, že možno raz sa tam bude môcť rozšíriť cesta.  
 
Stanovisko – členovia komisie žiadosť berú na vedomie, ale nesúhlasia 
 
K bodu 6 
 
Slovo si vzal na úvod diskusie PaedDr. Suba, PhD., spýtal sa, či už obecný úrad hovoril o príprave 
tohtoročného Dňa Zeme. Je to tradičné podujatie, ktoré sa určite konať bude, zapoja sa okrem 
obecného úradu aj rybári, poľovníci, škola. Navrhuje, aby sa konalo 27. apríla, oslovila ho televízia, 
ktorá by chcela prísť k nám a urobiť reportáž, lebo toto podujatie robíme najdlhšie na Slovensku. 
Spropagovala by sa tak aj obec Prednostka navrhla navariť guláš na Váhu, predseda komisie povedal, 
že poľovníci tu tiež radi pomôžu.  
 
Potom sa predseda komisie spýtal, či sa podarilo rokovanie ohľadne optiky so spoločnosťou Telekom, 
starosta povedal, že jeho sekretárka chcela dohodnúť stretnutie, manažér jej povedal, nech pošle 
žiadosť e-mailom, ale na tú nereagoval. PaedDr. Suba, PhD. povedal, že sa dejú nedobré veci, 
v neďalekých Diakovciach vošli do domu, majiteľa dobili a ušli. U nás sa, našťastie, takáto vec ešte 
nestala, ale kamerový systém je potrebný. Starosta odpovedal, že to intenzívne rieši, Telekom 
povedal, že v marci bude pripojený aj Nový Trnovec, potrebujú sa pretlačiť pod štátnu cestu a do 
konca februára je uzávera, nemôžu robiť výkopy. Na kamerový systém má obec prisľúbenú aj dotáciu. 
Predseda komisie ponúkol, že rád pomôže, Ing. Valo sa zapojil do diskusie, spýtal sa, kedy bude 
pripojený konkrétne on, povedali mu, že to nebude skôr ako v júni. PaedDr. Suba, PhD. informoval, že 
sa jedná o to, aby poskytli obci kábel. Starosta mu povedal, že chráničky zakopali a vlákno pre 
potreby obce sa rieši. Mgr. Vargová dodala, že počítame aj s tým, že vlákno si obec umiestni vo 
vlastnej réžii. 
 
Týmto príspevkom sa program zasadnutia vyčerpal. Ani jeden z prítomných nemal ďalší diskusný 
príspevok a návrhy či pripomienky, predsedajúci preto poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie 
ukončil. 
 

 

Zapísala: I. Mesárošová 

 

 

 

                                                                                     PaedDr. Imrich Suba, PhD. 

                                                                       predseda komisie životného prostredia, 
                                                                 dopravy, výstavby a poľnohospodárstva pri OZ                                                        


